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عليرضاسجادپوردرگذشت
سیدعلیرضا سجادپور، تهیه کننده و مدیر سابق سینما 
بر اثر تومور مغزی درگذش��ت. به گزارش »وطن  امروز«، 
سیدعلیرضا سجادپور از مدیران سابق سینما و تهیه کننده 
س��ینما به دلیل وخامت بیماری درگذشت. این خبر را 
س��یدروح الله س��جادپور، فرزند این سینماگر در صفحه 
شخصی خود تایید کرد. سجادپور از عارضه تومور مغزی 
رنج می برد. او بتازگی فیلم سینمایی »مستطیل قرمز« به 

کارگردانی حسن و حسین صیدخانی را تهیه کرده بود.

»روزآزادیزن«تجدیدچاپشد
چاپ س��وم کتاب »روز آزادی زن؛ تاریخ شفاهی قیام 
17دی زنان مشهدی« به نویسندگی سمیه ذوقی توسط 
انتشارات »راه  یار« منتشر شد. به گزارش »وطن امروز«، 
چاپ س��وم کتاب »روز آزادی زن؛ تاریخ ش��فاهی قیام 
17دی زنان مش��هدی« به نویس��ندگی س��میه ذوقی 
توس��ط انتشارات »راه یار« راهی بازار نشر شد. بر اساس 
ای��ن گزارش، کتاب »روز آزادی زن«، قیام 17دی بانوان 
مشهدی علیه سیاست های ضدفرهنگی رژیم پهلوی را از 
زبان بازماندگان و شاهدان عینی آن واقعه روایت می کند. 
تحقیق و پژوهش این کتاب برعهده ملیحه بخشی نژاد، 
سمیه ذوقی و ندا ترکمنچه بوده است. چاپ سوم کتاب 
184صفحه ای »روز آزادی زن« که چندی پیش نیز در 
دومین دوره جایزه ادبی شهید اندرزگو به عنوان یکی از 
نامزدهای نهایی بخش »روایت تاریخ و تاریخ شفاهی« و 
همچنین اثر برتر بخش ویرایش تجلیل شد، با شمارگان 
1000 نس��خه و قیمت 35 هزار تومان توسط انتشارات 

»راه یار« منتشر شده است. 

انتشارکتاب»رفتاررسانهایتروریسم«
کتاب »رفتار رسانه ای تروریسم« نوشته محسن غلامی 
با بررسی ابعاد حقوقی مبحث »ممنوعیت خدمات رسانه ای 
به افراد و گروه های تروریستی« توسط انتشارات »آثار فکر« 
به بازار نشر عرضه شد و در اختیار مخاطبان قرار گرفت. 
ای��ن کتاب دانش��گاهی رهیافتی ت��ازه از بهره وری و 
سوءاس��تفاده افراد و گروه های تروریستی جهان امروز از 
رس��انه های جمعی و اجتماعی را به کنکاش گذاشته و 
تحلیلی بر ماهیت به��ره وری آنان از کارکردها و مزایای 

وسایل ارتباط  جمعی نوین داشته است. 
نویسنده در نوشتار پژوهشی خود این بار تلاش دارد 
پدیده بهره وری تروریسم از رسانه را با استناد به معاهدات، 
اعلامیه ها، قطعنامه ها و سایر اسناد ناظر بر قواعد حقوق 
بین الملل تحلیل کند. از این منظر کتاب در ۲ فصل مجزا 
ابتدا سراغ تشریح مزایا و کارکردهای رسانه در تعامل و 
تقابل با تروریسم رفته و در ادامه سوژه تروریسم رسانه ای 
را ب��ا تمرکز و ارجاع به قواعد حقوق بین الملل تش��ریح 

کرده است. 

پخشاجراهای»تئاترفجر«
ازپلتفرمها

ویدئوی اجراهای بخش صحنه ای چهلمین جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر از پلتفرم های مجازی پخش می شود. 
به گزارش »وطن امروز«، مدیر روابط عمومی، اطلاع رسانی و 
تبلیغات جشنواره تئاتر فجر گفت: به دلیل بالا رفتن تعداد 
مبتلایان به سویه جدید کرونا، طبق پیش بینی هایی که 
برای پخش ویدئوی نمایش های جشنواره صورت گرفته 
بود، تصویربرداری همزم��ان با اجرای تمام نمایش های 
بخ��ش صحنه ای )رقابتی و غیررقابتی( انجام می ش��ود 
و ویدئونمایش ها بعد از 48 س��اعت آماده سازی و طبق 
جدول ویژه نمایش های ویدئویی از س��اعت ۲0 هر شب 
در تلویزیون تئاتر ایران و سایت تیوال قرار خواهد گرفت. 
وحی��د لک تاکید کرد: طبق جدول پخش، تمام آثار 
بخش صحنه ای تنها به مدت ۲4 ساعت از زمان پخش 
در دسترس تماشاگران قرار خواهد داشت. به گفته لک، 
از سه شنبه 1۹ بهمن ویدئوی نخستین اجراهای صحنه ای 
چهلمین جش��نواره بین المللی تئاتر فجر در دس��ترس 
علاقه مندان به تماشای آثار قرار خواهد گرفت. چهلمین 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر 14 تا ۲۶ بهمن به دبیری 

حسین مسافرآستانه برگزار می شود. 

3۰درصدظرفيتسالنهای
موسيقیفجراستفادهمیشود

نشست رسانه ای دست اندرکاران سی و هفتمین جشنواره 
موسیقی فجر در تالار رودکی تهران برگزار شد. به گزارش 
»وطن  ام��روز«، محمد الله یاری، رئیس س��ی و   هفتمین 
جشنواره موسیقی فجر در ابتدای این نشست گفت: سال 
جاری پس از فروکش کردن پیک های قبلی کرونا امیدوار 
بودیم اجراهای صحنه ای برقرار شود. در این زمینه ظرفیت 
50 درصدی برای س��الن ها در نظر گرفته شده بود اما با 
توجه به توصیه های س��تاد مقابله با کرونا در این دوره با 
ظرفیت 30 درصدی میزبان مخاطبان خواهیم بود. روز 
سه شنبه هفته جاری برای تست پی سی آر و تزریق واکسن 
کارکنان ستاد اجرایی جشنواره اقدامات لازم صورت خواهد 
گرفت که در این زمینه وزارت بهداشت نهایت همکاری 

را با ما داشته است. 
امیرعباس ستایش��گر، عضو هیات انتخاب و مش��اور 
اجرایی سی و هفتمین جشنواره موسیقی فجر نیز در این 
نشس��ت گفت: در تقسیم بندی ژانر ۶ اجرای ارکسترال، 
17 اجرای موس��یقی دس��تگاهی، 14 اجرای موسیقی 
نواحی، 3 اجرای موس��یقی بانوان، 4 اجرای خارجی، 7 
اجرای موس��یقی کلاس��یک غربی، 1۶ اجرای پاپ و ۲ 
اجرای موسیقی تلفیقی مربوط به اجراهای استان تهران 
می شود. تا به امروز که خدمت شما هستیم در 11 استان 
دیگر جشنواره موسیقی فجر برگزار می شود که می توان 
به کردس��تان، کرمان، منطقه آزاد اروند در خوزس��تان، 
ایلام، کهگیلویه وبویراحمد، بوشهر، چهارمحال و بختیاری، 
آذربایجان شرقی، سیستان وبلوچستان، زنجان و سمنان 
اش��اره کرد که در کل ۹5 اجرا را شامل می شود. در این 
چارچوب در روزهای برگزاری جش��نواره موسیقی فجر، 
آمار حضور هنرمندان در تهران حاکی از آن است که 815 
هنرمند به اجرا می پردازند، از این تعداد 570 هنرمند مرد 
و ۲45 هنرمن��د زن در بخش نوازندگی و خوانندگی در 

جدول حضور دارند. 

اخبار
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 بازیگر فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« گفت: این اثر برای 
من اگر عمر سینمایی ام ادامه پیدا کند، تکرارنشدنی است. 

به گزارش »وطن امروز«، فیلم موقعیت مهدی به کارگردانی 
سیدهادی حجازی فر یکی از آثار حاضر در چهلمین جشنواره 
فیلم فجر است. این فیلم بخشی از زندگی شهیدان حمید و 
مهدی باکری را به تصویر می کشد.  روح الله زمانی، بازیگر فیلم 
خورشید درباره نقش خود در موقعیت مهدی اظهار داشت: 
نقش من در این فیلم شخصیت خسرو ملازاده است؛ ایشان 
جانبازی تبریزی و در قید حیات هستند. این کاراکتر نوجوانی 
هم سن و سال من است. در سر صحنه آقای حجازی به ما 
توضیح می دادند ایشان که بوده اند و شخصیت شان چگونه 
بوده  اس��ت؛ خودم هم درباره ایشان در اینترنت جست وجو 
کرده بودم. هنوز قسمت نشده ایشان را از نزدیک ببینم؛ به 
آقای حجازی گفته بودم دوست دارم ایشان را ببینم )آقای 
حجازی تلفنی دائما با ایش��ان در تماس بودند( ولی هنوز 

قسمت نشده است. 

وی اف��زود: آدم های زمان جنگ در 
سن و سال من مشخص است آدم هایی 
بامعرفت و مشتی بوده اند و خسرو هم 
به نظرم همین روحی��ات را دارد؛ یک 
آدم بامعرفت و مش��تی. س��تاره فیلم 
»خورش��ید« در پاسخ به این پرسش 
که این نقش تا چ��ه اندازه به نقش او 
در فیلم خورش��ید نزدیک است، بیان 
کرد: این ۲ نقش کاملا با هم فرق دارند 

و قضیه شان کاملا جداست؛ خودم هم باور نمی کردم که در 
فیلم دومم قرار است چنین نقش متفاوتی را بازی کنم. بازی 

در این فیلم و این نقش را بسیار دوست داشتم. 

زمانی گف��ت: خدا باید ب��رای آدم 
بخواهد؛ خدا برای من این جایگاهی را 
که در آن هستم خواسته است، ضمن 
اینکه دعاهای مادرم بسیار موثر است. 
از سوی دیگر خواست خود آدم بسیار 
مهم است؛ اینکه خودت بخواهی که در 
یک مسیر باشی و ادامه بدهی. من خودم 
این را خواستم و بسیار دوست دارم که 
در این مسیر باشم. مادرم با بودن من 
در این مسیر موافق است و من هم همه تلاشم این است که 

زندگی مادرم را بسازم و بعد زندگی خودم. 
زمانی ادامه داد: بازیگر باید متواضع باش��د و نه مغرور، 

چ��را که خدا چنین روحیاتی را به عنوان انس��ان بااخلاق 
از م��ا قبول می کند. من ام��روز در کنار بازیگری درس هم 
می خوانم؛ پیش تر چون آینده ام نامعلوم بود درس خواندن 
برایم اهمیت نداشت اما امروز به دلیل جنس این کار دنبال 
درس خواندن هم هستم. دوست دارم در آینده یا هنر بخوانم 
یا سینما. این بازیگر نوجوان گفت: من کودک کار بودم اما 
در مترو کار نمی کردم، سعی می کنم ارتباطم با دوستانم و 
کودکان کار را حفظ کنم؛ همچنان که دیروز دست یکی شان 
را گرفته بودم و با او به اینجا آمدم؛ اگر شرایطم بهتر شود و 
دستم به جایی بند باشد حتما دست آنها را خواهم گرفت. 
همان گونه که آنها همیشه به من کمک کرده اند. زمانی ادامه 
داد: کس��ی به بچه های کار کمکی نمی کند؛ بسیار مستعد 
هستند؛ در فوتبال و کشتی و... اما کسی حمایت نمی کند. 
مثلا ابوالفضل فیلم خورشید یکی از همین بچه های مستعد 
است، خود من را هم اگر آقای مجیدی پیدا نمی کرد، معلوم 

نبود الان کجا بودم.

بازیگرنوجوان»موقعيتمهدی«:

نوجوانان دوران جنگ، بامعرفت و مشتی بودند

محمدصال�حس�لطانی:پ��س از س��ال ها بازیگ��ری و 
فیلمنامه نویسی، س��یدهادی حجازی فر نقطه  درستی را 
برای آغاز مسیر کارگردانی اش در سینما و تلویزیون ایران 
انتخاب کرده. او با استفاده از تجربه  جلوی دوربین  بودن و 
دریافت های حاصل از فیلمنامه نویسی، این بار صفر تا صد 
یک پروژه  سینمایی-تلویزیونی را خودش دست گرفته و 
نتیجه، حداقل در نسخه  سینمایی بهتر  از حد انتظار شده. 
حجازی فر، پخته ترین فیلم اولی جشنواره  امسال است؛ یک 
کارگردان مس��لط که فیلم مهمی را به فجر چهلم آورده. 
»موقعیت مهدی« مس��تقل از نقاط قوت پرشمار و نقاط 
ضعف غیرقابل انکارش، یک فیلم دیدنی است؛ یک فیلم 
جدی و سرحال که آماده  خلق شمایل یک قهرمان روی پرده  
نقره ای است. »موقعیت مهدی« یک پروژه  سینمایی مستقل 
نیست. فیلم، برش هایی از بخش های مختلف سریالی است 
که احتمالا بزودی از تلویزیون پخش خواهد شد و همین 
باعث شده با یک اثر منسجم طرف نباشیم. فیلم راوی ۶ 
اپیزود از زندگی سردار شهید مهدی باکری است؛ اپیزودهایی 
که هر کدام مستقل از دیگری، خرده روایتی پیرامون زندگی 
شهید خلق می کنند و البته پیوستگی زمان و اتصال مضمونی 
اپیزودها، در نهایت فیلم را از چندپاره  شدن نجات می دهد 
اما برش خوردگی و فقدان انسجام در قصه ها مشهود است. 

این ضعف، در اپیزود پایانی و فصل شهادت شهید به طور 
ویژه خودش را نشان می دهد. گذشته از این ضعف که گاهی 
منطق کنش های قهرمان قصه را برای تماشاگر مبهم می کند 
و البته بعید است در نسخه  سریالی به چشم بیاید؛ فیلم 

نقطه ضعف برجس��ته  دیگری ندارد. »موقعیت 
مهدی« حتی اگر بهترین فیلم جش��نواره  

امسال نباشد، به دلایل متعدد حتما یکی 
از 3 فیلم برتر است. 

کارگردانی »موقعیت مهدی« توی 
چشم نیست و مشخص است کارگردان 
میلی به جلوه فروشی و خودنمایی نداشته. 

تکنیک در فیلم، مهار شده و با وجود خلق 
صحنه های جنگی سهمگین، تماشاگر را دل  زده 

نمی کند. گذشته از سکانس های جنگی اما کارگردانی 
بالغ حجازی فر در سراسر فیلم به چشم می آید. قاب بندی ها 
و جهان بصری فیلم در خلق شخصیت به یاری فیلمنامه 
می آید تا مهدی باکری »موقعیت مهدی« آرام آرام روی پرده 

جان بگیرد و این جان گرفتن آرام آرام مدیون صبر و حوصله  
حجازی فر در پردازش شخصیت شهید باکری است. از همان 
قاب اول و نمای خواستگاری تا فصل شهادت، باکری فیلم 
چارچوب و شخصیت روشنی دارد و عناصر اصلی رفتارش 
در یک مسیر مش��خص برای تماشاگر ترسیم 
می شود. شاید برای همین است که »موقعیت 
مهدی« در خلق یک کاراکتر جذاب موفق 
عمل می کند و باکری اش بی آنکه یک تنه 
به دل دشمن بزند یا ناممکنی را ممکن 

کند، قهرمان به نظر می رسد. 
ترکیب بازیگران »موقعیت مهدی« 
عملا س��تاره ای ندارد اما اکثر بازیگران در 
نقش های خود مانند یک ستاره عمل می کنند. 
از خود هادی حجازی فر اگر شروع کنیم، او پس از ایفای 
نقش سردار متوسلیان در فیلم سخت »ایستاده در غبار«، 
حالا با دس��تی باز و خیالی راحت تر، ظرایف ش��خصیتی 
شهید باکری را بخوبی به بازی اش تزریق کرده و شمایل 

س��ردار شهید را روی پرده زنده می کند. تماشای سکانس 
جلس��ه فرماندهان سپاه و مونولوگ کوبنده  باکری در این 
جلسه  سنگین کافی است برای اینکه بفهمیم حجازی فر 
با چه تس��لط عمیقی نقش سردار ش��هید باکری را روی 
پرده آورده است. روح الله زمانی، نوجوانی که با »خورشید« 
مجید مجیدی به س��ینما معرفی ش��د هم در »موقعیت 
مهدی« جنبه های دیگری از توانایی اش را به رخ می کشد. 
اما غافلگیری بزرگ ترکیب بازیگران فیلم ژیلا شاهی است. 
بازیگر نقش همس��ر ش��هید مهدی باکری در »موقعیت 
مهدی« حضوری درخشان دارد و بازی یکدست و روانش، 

پازل احساسی فیلم را تکمیل می کند. 
جای س��رداران شهید بزرگ ما روی پرده  سینما خالی 
اس��ت و جز نمونه های معدود موفقی مثل »ایس��تاده در 
غبار« عملا سینمای ایران در خلق تصویرهایی باورپذیر از 
فرماندهان دفاع مقدس موفقیتی نداشته. »موقعیت مهدی« 
با کارگردانی حساب  شده، ترکیب بازیگران توانمند و البته 
فیلمنامه ای س��اده و بی تکل��ف، یکی از بهترین فیلم های 
دفاع مقدسی ۲ دهه  اخیر سینمای ایران است. وقتی نسخه  
سینمایی »موقعیت مهدی« اینچنین تماشاگران سینما را 
سر ذوق می  آورد، احتمالا باید منتظر یک سریال درخشان 

از هادی حجازی فر باشیم.

درباره»موقعيتمهدی«

باشکوه و بی تکلف

عباساس�ماعيلگل:به نظر می رس��ید برای ساخت یک فیلم درباره 
شهیدان باکری که هر دو جایی در جبهه های جنگ حق علیه باطل، 
جا ماندند و پیکرشان به خانه بازنگشت، خیلی باید صبر کرد؛ خیلی، 
تا آنجا که پیکر این فرزندان ایران به خانه بازگردد ولی خب! داستان ها 
صبر ندارند. قصه های سینمایی جایی باید بشکفند و تماشایی شوند. 
از ای��ن منظر موعد »موقعیت مهدی« رس��یده بود. موقعیت مهدی 
برای همین روزها و ماه هاس��ت؛ روزهایی که بش��دت نیاز به یادآوری 
خیلی چیزها داریم، یادآوری اخلاص و ایثار، یادآوری از خود گذشتن، 
یادآوری مقاومت کردن تا پای جان برای موجودیتی به نام اس��لام و 
ایران. حال فیلم خیلی خوب است، آنقدر که می شود بارها و بارها به 

تماشایش نشست. 
یکی از توانمندی های سیدهادی حجازی فر در این اثر ساختن همه 
آن چیزی اس��ت که باید تصویرگر روزگار دهه ۶0 باشد. در موقعیت 
مهدی خانه، اتاق ها، حیاط، کوچه، آکسسوار، جاده و میدان جنگ همه 
در خدمت به وجود آوردن آن فضا هستند. برخلاف »دسته دختران« 
که پر اس��ت از جزئیات تولیدی بی کارکرد در کُشت و کشتار و تانک 
و خمپاره و... موقعیت مهدی حتی یک سکانس اضافی جنگی ندارد. 
همه سکانس های جنگی در خدمت قصه ای هستند که در چند پرده 
روایت می شود. میزانس ها کاملا متناسب با اهداف قصه و کارگردانی 
در جزئیات با دقت و پخته عمل می کند. در شخصیت پردازی نیز هادی 
حجازی فر، حداقل در میان فیلم های حاضر در جشنواره کم نظیر عمل 

کرده است. 

شخصیت پردازی حمید باکری، با همه آنچه پیش تر از او 
خوانده ایم، تطبیق دارد. در عین حال این مس��تندگونگی 
ضربه ای به دراماتیک شدن کنش شخصیت ها نزده است. 
حسی که از کنش شخصیت ها داریم، در آن فضایی که از 
دهه ۶0 ساخته و پرداخته شده معنادار است. حجازی فر 

صورتی از دهه ۶0 را به ما نشان نمی دهد، بلکه دهه ۶0 را 
می س��ازد، جبهه را می سازد و شخصیت ها را دوباره می سازد. 

نمی گوید این رزمنده اینجا وجود دارد؛ »رزمنده« را می سازد. برخی 
قصه های فرعی نیز به این خلق شخصیت کمک می کند. 

در پرده ای که با عنوان »من مهدی باکری نیستم« معرفی شده 
اس��ت، بویژه این شخصیت پردازی برجسته است؛ رفاقت ۲ دوست 
ک��ه مانند ۲ برادر زندگی ش��ان در صلح و جنگ به هم گره خورده 
اس��ت. تضادی که میان موقعیت این دو دوس��ت با موقعیت مهدی 
و حمید باکری در داس��تان به وجود آمده، بویژه با نشانه گذاری ای 
که از عاشورا و واقعه کربلا در کار آمده است، کاملا معنادار و دارای 
کارکرد اس��ت. تصویرس��ازی در فضای خانوادگی نیز این ویژگی را 
دارد. بازیگران زن در عین حال که شاید به عنوان ستارگان سینما 
ش��ناخته نمی ش��وند ولی بازی هایی کاملا قابل قبول و در راستای 

الگوی روایت ایفا کرده اند. 
این خلق ش��خصیت ها بسیار ویژه اس��ت. از این منظر کارگردانی 
حجازی فر بس��یار شبیه رسول ملاقلی پور است. توانمندی ملاقلی پور 
در بازس��ازی تصاویر جنگی بی نظیر 

بود، آن هم در 
تجربه  زمانی ک��ه 

امروز در تولید وجود نداشت. 
حجازی فر البت��ه با تجهیزات 
و امکانات به روز تری توانس��ته موقعیت 
جذاب��ی مانند موقعیت مهدی را خلق کند. 
موقعیت مه��دی در کنار هم��ه ویژگی های 
مثبتش، صراحت نیز دارد؛ صراحتی جدی شبیه 
به صراحت ملاقلی پور در فیلم هایش. قابل تأمل اینکه 
حجازی فر در گفت وگویی که بتازگی با روزنامه ایران داشته 
به بهره بردن از برخی منابع پژوهش��ی رسول ملاقلی پور 
اشاره کرده است. او در گفت وگویی می گوید: »اتفاقا یکی 
از منابع پژوهشی من هم بخشی از مستندهایی است که 
رسول ساخته، خوشبختانه به بخشی از آن مصاحبه های 

تند و تیزی که انجام داده بود دسترسی پیدا کردم. 
البته تا حدی در چیدمان دست بردم اما حدود ۹7 درصد 
فیلم، حتی آن لحظه های خصوصی اش واقعی است. تمام تلاش 
من این بود که نشان دهم مهدی باکری در چه موقعیت هایی 
بوده. با این همه مدعی معرفی اش نیس��تم«. به هر ترتیب 
موقعیت مهدی از فیلم هایی اس��ت که باید به عنوان یک 
فیلم س��ینمایی خلاق که بداعتی خاص در الگوی روایت 

دارد تحسین شود.

هادیحجازیفر:

»موقعیت مهدی«  سند تصویری از بدر  و خیبر است
کارگردان و بازیگر فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« تاکید 
کرد بازی در نقش شهید باکری را تنها به شرط کارگردانی 
خودش پذیرفته اس��ت. به گزارش »وطن امروز«، نشس��ت 
رس��انه ای فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« به کارگردانی 
سیدهادی حجازی فر از آثار راه یافته به بخش سودای سیمرغ 

چهلمین جشنواره فیلم فجر در برج میلاد برگزار شد. 
هادی حجازی فر، کارگردان این اثر اظهار کرد: من از تمام 
بچه های گروهم تشکر می کنم. بیش از ۲ سال است درگیر 
این کار هستیم؛ از پژوهش تا همین الان. کار به دلایلی که 
دلم نمی خواهد بگویم 1۲-10 بار متوقف شد اما بچه ها کنار 
ما ماندند. آرزو می کنم کار را دوست داشته باشید و فیلم در 
ادامه راه بیشتر دیده شود. این کارگردان درباره ایفای نقش 
مهدی باکری توسط خودش مطرح کرد: این موضوع خیلی 
ماجرا دارد. اول اصلا بازیگری این فیلم به من پیشنهاد شد. 

با توجه به  شناختی که از لشکر عاشورا داشتم، گفتم بازی 
نمی کنم مگر اینکه خودم بس��ازم. وارد مذاکره شدیم و در 

نهایت این اتفاق افتاد و باعث خوشحالی من است. 
حجازی فر درباره ارائه نس��خه س��ینمایی از یک سریال 
بیان کرد: از اول هم بنا بر ساخت یک نسخه سینمایی بود 
و بنا نداشتم چکیده سریال را به فیلم سینمایی تبدیل کنم. 
خیلی از سکانس ها برای نسخه سینمایی است، به خاطر نوع 
روایت، قصه و... این کار را کردیم، تاکید بر مهدی و حمید و 
اطرافیان شان بود، از اول هم طراحی ما همین بود. سریالش 
هم پخش می شود و صدق گفته های من مشخص می شود 
اما حتی جنس دکوپاژ در آن کار کاملا متفاوت است، اینطور 

نیست که یک قسمت از سریال، فیلم شده باشد. 
وی درباره ضعف تبلیغات فیلم پیش از رونمایی اظهار کرد: 
از اول با دوس��تان قرار گذاشتیم که به لحاظ خبری خیلی 

ش��لوغش نکنیم. به خاطر قولی که از اول به خانواده داده 
بودیم و به خاطر اسم حمید و مهدی خیلی از کارهای دیگر 
مثل تبلیغات را انجام ندادیم. البته یکسری محدودیت ها برای 
خودمان طراحی کردیم اما سال های دیگر و برای فیلم های 

بعدی ام این موضوع را جبران می کنم. 
حجازی فر درباره احتمال کارگردانی فیلم هایی در ژانرهای 
غیر از دفاع مقدس در ادامه راه اظهار کرد: یکس��ری رویاها، 
توانایی ها و ضعف ها در کارگردانی دارم. تقسیم بندی قائل 
نیستم که فیلمی ارزش��ی است یا نه؛ همه فیلم ها ارزشی 
هستند. این فیلم را با قلبم ساختم. فیلمنامه ای داشتم که 
داشتیم مقدماتش را فراهم می کردیم، با این حال کرونا آمد و 
همه چیز را بر هم ریخت، بعد هم که این پروژه پیشنهاد شد. 
حجازی فر عنوان کرد: در س��الن برج میلاد اصلا امکان 
شنیده شدن صدای خوب نیست، در سالن های استاندارد 

مطمئنا صدای فیلم را بهتر 
خواهید شنید. از اول هم که 

کار را شروع کردیم به بچه های 
صحنه، لباس، گری��م و... تاکید 

کردم می خواهیم یک س��ند تصویری 
از ۲ عملیات بدر و خیبر به جا بگذاریم. همه این تصاویر بر 
اساس پژوهش ها بود. یک جا هم به مدل ایرانی برخورد کردیم 
و از یک شبکه آمریکایی که عملیات خیبر را فیلمبرداری 
کرده بود، بخش هایی را دزدکی فیلمبرداری کردیم. حتی از 
نحوه افتادن بچه ها، جنس خاک، نحوه شهادت بچه ها و... را 
کم ایراد طراحی کردیم. خیلی از لباس هایی که تن ما بود از 
انبارهای متروکه سپاه و ارتش برداشتیم، خیلی از آنها هنوز 
آثار شیمیایی و خون خشک شده داشت. این شاید امتیازی 

نباشد اما سعی کردیم رعایت کنیم.


